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Vážení občané a příznivci města Kraslic, 

začíná nám léto, na které jsme se všichni dlouho těšili, zejména 
pak děti a mládež, kterým nastávají prázdniny. Možná ještě víc 
se ale těšili učitelé učitelky. Léto v Kraslicích je tradičně obdobím, 
kdy naše město ožívá. I Ietos se můžete těšit na pestrý program 
kulturních a společenských událostí, které jsme pro Vás připravili, 
aby každý mohl najít to své. Slavnosti, hudební festivaly a 
sportovní akce završené tradičním Jarmarkem o poslední srpnové 
sobotě nabízejí prostor pro setkávání a společné sdílení radosti. 
Neměli bychom ale zapomenout na přírodu, která nás obklopuje. 
Naše krásné lesy a turistické stezky vybízejí k výletům, 
procházkám, projížďkám a relaxaci. 

Letní období je zároveň obdobím, kdy probíhají v našem městě 
důležité investiční akce, které směřují k zlepšení infrastruktury, 
veřejného prostoru a kvality života v našem městě. Těsně před 
dokončením je nová lávka přes Kamenný potok v ulic Luční, finišuje 
kompletní rekonstrukce více než 1km chodníku v ulici Havlíčkova, 
v plném proudu je sanace  svahu Na Stráni a výstavba garáží pro 
dobrovolné hasiče v areálu Bohland. Nové fotbalové zázemí již má 

hotové základy a první prvky se pozvolna objevují i na novém hřišti 
u paneláků v ulici ČSA. Je hotové stavební povolení na cyklostezku 
na Rotavské nádraží, čeká se jen na vhodný dotační titul, neb 
náklady budou enormní. Obdobně je tomu i u projektu opravy 
školního bazénu na ZŠ Havlíčkova. Vydané stavební povolení 
máme i na adaptaci loni koupené budovy bývalé jídelny Amati na 
školní zařízení a chystá se vypsání výběrového řízení na realizátora 
stavby. Ten již byl vybrán pro výstavbu nového hřiště v ulici Sv 
Čecha, která by se měla stihnout ještě letos.  Díky těmto i dalším 
investicím můžeme společně tvořit modernější a atraktivnější 
prostředí, ve kterém se budeme cítit příjemněji. 

 Přeji vám jménem svým i kolegů, abyste si v nadcházejícím letním 
období užili každý slunečný okamžik, každou společně strávenou 
chvíli s rodinou a přáteli, a každou příjemnou událost, kterou nám 
léto přinese. 

Děkujeme, že jste součástí našeho města, a těšíme se na společné 
letní chvíle. Slunné, veselé a odpočinkové léto přeje 

                                                                              Jan Šimek, váš starosta 

ÚVODNÍ SLOVO STAROST Y  
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Město se připojilo k Paktu 
ohrožených  

Ve čtvrtek 9. května se v Aši uskutečnilo 
zasedání zástupců vznikajícího Paktu ohro-
žených měst. Dobrovolný svazek obcí má za 
cíl řešit problémy, které se jich týkají a jsou 
společné. Za město Aš smlouvu podepsal 
starosta Vítězslav Kokoř, za město 
Nejdek starostka Ludmila Vocelková a 
za město Kraslice připojil podpis sta-
rosta Ing. Jan Šimek. 
 
„Máme s ostatním zakladatelskými 
městy mnoho obdobných potíží. Téma 
bezpečnosti, malý zájem investorů o 
podnikání a zároveň nedostatek pra-
covních sil, stěhování nepřizpůsobi-
vých osob a přitom úbytek obyvatel 
nebo nedostatečné lékařské péče a 

ostatních služeb, všichni to známe. Tyto 
problémy ale nestačí jen pojmenovat, musí-
me jim čelit. A společná iniciativa má větší 
šanci na to, abychom uspěli,“ vysvětlil sta-
rosta Kraslic Jan Šimek.  
 
Společným záměrem obcí ve svazku je dle 
znění zakladatelské smlouvy předkládání a 

uplatňování požadavků, nároků, podnětů, 
iniciativ a návrhů politickým reprezentacím 
všech úrovní - Karlovarského kraje, České 
republiky, případně Evropské unii. Prvním 
krokem bude setkání s poslanci Poslanecké 
sněmovny Parlamentu ČR z Karlovarského 
kraje.                                                                         

(red) 

Byla představena studie 
revitalizace náměstí TGM 

V úterý 21. května byla v Kulturním domě 
v Kraslicích představena veřejnosti studie 
revitalizace náměstí T. G. Masaryka a 
prostoru za kulturním domem včetně 
úprav nábřeží řeky Svatavy. Koncept 
návrhu zde prezentoval autor studie Ing. 
arch. Josef Hlavatý. 
 
Ing. arch Josef Hlavatý byl jako zpracovatel 
studie vybrán ve výběrovém řízení, jehož 
zadání pomohla zpracovat a zprocesovat 
Kancelář Architektury Města (KAM) 
Karlovy Vary pod vedením ing. Arch. Karla 
Adamce a s oslovením architektů pomáhal 
i kraslický rodák a patriot Ing. arch Petr 
Kropp (v současné době působí jako hlavní 
architekt města Košice). 

 
Přítomným, mezi kterými nechyběli 
členové Rady města v čele se starostou 
Ing. Janem Šimkem a místostarostou 

Filipem Benešem, nejprve autor 
architektonické studie přiblížil historický 
vývoj přirozeného centra Kraslic v běhu 
času. Současný stav, který neodpovídá 
významu, může chystaná revitalizace 
změnit na místo příjemné k návštěvě a 
posunout na vyšší kvalitativní úroveň. 

 
Studie počítá s využitím historické dlažby, 
která se nachází pod současným 
povrchem, instalací vodního prvku a 
výsadbou stromů, které poskytnou stín a 
možnost posezení pro občany města. V 
prostoru za Kulturním domem by pak 
měla vzniknout zelená oáza s novou částí 
cyklostezky a mlatové cesty včetně lepšího 
přístupu k vodě se sedacími schody u řeky 
Svatavy. Počítá se také s úpravou bočního 
vstupu do sálu Kulturního domu jako 
dalšího místa pro pořádání venkovních 
akcí na terase. 

Během diskuse se probíraly také praktické 
otázky zásobování Kulturního domu či 
pozemkové vyrovnání 

navržené lávky přes Stříbrný potok, dále 
možnost odbočovacího pruhu z ulic 
Pohraniční stráže / Havlíčkova. V další fázi 
bude následovat pracovní schůzka 
architekta s představiteli města, 
dopravním inspektorátem 

PČR, Povodím Ohře s.p., odborem 
životního prostředí a stavebním úřadem, 
která proběhne 3. června. Po této schůzce 
bude celá studie dofinalizována a předána 
městu. Další krok představuje vytvoření 
projektové dokumentace k samotné 
realizaci projektu a alespoň hrubý 
rozpočet (obojí by mohlo být v první 
polovině roku 2025). Následně se bude 
čekat na vhodnou dotační výzvu, která by 
urychlila realizaci záměru. Představen byl 
také současný stav příprav nového vizuálu 
města panem Voborníkem z firmy Leben. 

 

(red) 
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Informace k daním                  
z nemovitosti 

Měsíc květen je tradičně obdobím, kdy fi-
nanční úřad rozesílá poplatníkům výměry 
na daně z nemovitostí na daný rok. Výnos 
této daně je příjmem obce a je jedinou da-
ní, kterou může obec ovlivnit. V této souvis-

losti je nutné uvést, že současné zastupitel-
stvo, které se funkcí ujalo po komunálních 
volbách na podzim 2022 na tomto zvýšení 
nenese žádný podíl.  
 
Zvýšení aplikované pro rok 2023 bylo schvá-
leno ještě předešlým zastupitelstvem a při-
neslo do pokladny města zhruba 3,3 mil Kč 
navíc. Díky těmto prostředkům si město 
mohlo dovolit například nezvyšovat poplat-
ky za odpadové hospodářství a více peněz 
bylo možné použít například na opravy 
místních komunikací.  
 
Aktuální letošní zvýšení o dalších ca 80 % 
pak jde na vrub vládního konsolidačního 
balíčku. Vybrané daně z nemovitostí 
(celkem se letos očekává inkaso ve výši 14,4 
mil Kč) jdou sice přímo do rozpočtu města, 
stát však zároveň snížil podíl, který obce 
dostanou z celostátně vybraných sdílených 
daní (DPH a daně z příjmů) – tzv. RUD 
(Rozpočtové Určení Daní) – pro letošek o 
3,6 %, příští rok o další 3 %. Tento „balík“ 
sdílených daní je pak mezi obce rozdělován 
primárně dle počtu trvale hlášených obyva-
tel. Jelikož se celkový objem státem vybra-
ných sdílených daní zvyšuje (zde hraje vel-
kou roli inflace a růst mezd), lze – doufejme 
– očekávat, že i přes snížení RUDu zůstane 
celkový obdržený objem sdílených daní pro 
město Kraslice letos i v příštím roce alespoň 
stejný. Čísla za první pololetí roku 2024 toto 
zatím potvrzují. 
 
Konsolidační balíček však dále výrazně změ-
nil i rozpočtové určení daní z hazardu a tam 
je bohužel dopad pro naše město výrazně 
negativní: ze 14,5 mil Kč v roce 2023 na 
očekávané ca 4 mil Kč v roce 2025. Ačkoli 

tedy letos město vybere od majitelů nemo-
vitostí o ca 6,2 mil kč více než loni, v úhrnu 
zůstane zřejmě přinejlepším „na svém“. 
Ceny většiny vstupů (resp. nákladů) přitom 
nadále (byť již ne tak výrazně jako 
v minulých dvou letech) rostou. 
 
Na rodinné domy a obytné budovy připadá 
z celkového inkasa daně z nemovitostí ne-

celých 28 %. Největší část - přes 43 % - po-
chází od majitelů průmyslových areálů a 
podnikatelských objektů (včetně např. re-
staurací), kde je aktuální sazba daně 54 kč/
m2. Uvědomujeme si, že zejména pro maji-
tele objektů pro podnikání začala předsta-
vovat daň z nemovitostí výraznější zátěž. S 
ohledem na výše popsaný (a v tabulce níže 
sumarizovaný) celkový dopad na městské 
finance by však nebylo zodpovědné aktuál-
ně slibovat možné snížení místního koefi-
cientu. Zejména v situaci, kdy spousta od-
borníků považuje zdanění nemovitostí v ČR 
stále za nízké (připomínám, že obce mají 
možnost zvýšit místní koeficient až na hod-
notu 5, tj. ještě na dvaapůlnásobek 
oproti stávající výši) a radí, aby tento 
instrument obce využily pro zvýšení 
svých příjmů. 
  
Abychom byli objektivní (resp. pokud 
se ze skupiny lidí, kteří mají sklenici 
poloprázdnou převtělíme do těch, co ji 
mají poloplnou), argumentům o nízké 
míře zdanění nemovitostí v ČR lze čás-
tečně i rozumět. Pokud za rodinný do-
mek v hodnotě 4 mil Kč platíme roční 
daň 2.000 Kč, jedná se o míru zdanění 
0,05% ročně (co by za to v mnohých 
zemích dali, na druhou stranu v těchto 
zemích mají zpravidla nižší jiné daně). 
Sazby daně z nemovitostí se navíc 
předchozích více než 10 let nezvyšova-
ly, zatímco ceny nemovitostí vzrostly 
násobně. Nyní se tedy de facto rozdíl 
reálně dorovnal. Daň z nemovitostí pak 
má i určitý výchovný efekt, například na 
vlastníky zanedbaných rozlehlých ne-
movitostí nebo na vlastníky, které své 

nemovitosti (často i byty a domy) nechávají 
ležet bez užitku ladem. Kraslice trpí para-
doxem, kdy na jedné straně část obyvatel 
marně shání slušné nájemní bydlení, přitom 
zároveň zůstává spousta nemovitostí trvale 
neobsazena. Hlavní zdroj příjmů pro obce 
(sdílené daně) přitom nadále závisí primár-
ně na počtu trvale hlášených obyvatel, podíl 
daně z nemovitostí na celkových daňových 

příjmech 
zůstane i 
po zvýše-
ní pod 
10% (jak 
ukazuje i 
přehled 
níže). 
Alespoň 
část vy-
braných 

peněz se město vynasnaží majitelům nemo-
vitostí vrátit zpět. První vlaštovkou je vyhlá-
šená soutěž o nejlépe opravenou nemovi-
tost, kam lze přihlásit nemovitosti, které tzv. 
„prokoukly“ a přispěly tak k lepšímu vzhle-
du našeho města. K rozdělení je aktuálně 90 
tisíc a zastupitelé mají vůli prostředky zdvoj-
násobit (pro nemovitosti opravené v období 
2020 - 2023, počínaje letoškem by pak pro-
bíhalo každoročně vždy za daný kalendářní 
rok). Své favority již máme, věříme, že se 
přihlásí (informace jsou na webu města. 
 
                                                   Ing. Jan Šimek 
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Na strážníky nově vznikající Městské poli-
cie čeká řada benefitů  

Přípravy na zřízení vlastní Městské policie v Kraslicích pokračují. 
Výběrové řízení na strážníky stále probíhá a kromě hlavního nábo-
rového příspěvku 50 tisíc korun nabízí zájemcům další benefity.  
 
„Hlavním předpokladem pro úspěšné zařazení mezi nové strážníky 
pro Kraslice, kromě splnění zákonných podmínek jakou je napří-
klad bezúhonnost, je také chuť uchazeče pracovat na zlepšování 
pořádku a bezpečnosti ve městě. Náročnou činnost se snažíme 
kompenzovat řadou výhod, především formou příplatků a nezane-
dbatelný je také fakt, že složka vzniká takzvaně na zelené louce a 
vy můžete být při tom,“ popsal nově zvolený velitel Městské poli-
cie Miroslav Dörfler. 
 
Obecně závaznou vyhlášku o zřízení Městské policie schválilo kras-
lické Zastupitelstvo na konci loňského roku. Velitele doplní čtveři-
ce strážníků. Služebnu město zřizuje ve svém objektu v Dukelské 
ulici 1855 v prvním patře.  
 
„Zastupitelé uvolnili na zřízení, vybavení a provoz Městské policie 
z rozpočtu na tento rok pět milionů korun. Nová složka se bude 
soustředit na zvýšení pocitu bezpečí obyvatel města, řešení pro-
blémů s rušením nočního klidu, ale zabývat se musí také černými 
skládkami či autovraky. Nedílnou součástí bude i preventivní čin-
nost. Zkušenosti budou strážníci získávat mimo jiné ve spolupráci 
s ostatními Městskými policiemi v regionu,“ dodal starosta Kraslic 
Jan Šimek.  
 
Do budoucna by mohli k Městské policii přibýt i asistenti prevence 
kriminality. Svou Městskou policií disponuje v regionu již více než 

10 měst, nově vzniká například v Lokti. Finanční podporu 300 tisíc 
korun kraslické Městské policii schválil také Karlovarský kraj. Pod-
mínky pro uchazeče na pozici strážníka najdete na stránkách měs-
ta.  

(red) 

Hrázděnka zvítězila v soutěži 
Stavby Karlovarského kraje 

18. června se v Císařských lázních 
v Karlových Varech konalo v rámci „Dnů 

stavitelství a architektury Karlovarského 
kraje 2024“ slavnostní vyhodnocení soutěže 

„Stavby Karlovarského kraje 2024“. 

V kategorii Zachráněné a zachraňované 
památky zvítězila s 1 307 hlasy (z celkových 
4 431 hlasů) naše památka „Hrázděnka – 
Předměstský dům Kraslice“. Cenu převzal 
předseda Spolku přátel města Kraslice Josef 

Konrád spolu 
s Otakarem Mi-
kou a starostou 
Janem Šimkem.  

Hrázděnce v 
Kraslicích z roku 
1737 hrozilo zří-
cení. To se nelíbi-
lo několika míst-
ním nadšencům 
a rozhodli se to 
změnit. Spolek 
přátel města 
Kraslic dlouhé 
roky shání peníze 
i řemeslníky, aby 

tuto unikátní památku zachránili. Hrázděn-
ka je rekonstruována za spoluúčasti města 
Kraslice a Karlovarského kraje, za odborné 

pomoci pracovníků Národního památkové-
ho ústavu v Lokti. 

Domy č. 217 a 218 v ulici 5. května jsou za-
řazeny do památkové ochrany. Jejich vý-
znam je podtržený tím, že jsou nejstarší 
památkou Kraslic a napovídají, jak vypadaly 
tehdejší měšťanské domy. Ačkoli mají dnes 
dvě popisná čísla, v roce 1736 vznikaly jako 
jeden celek. 

Dům postavil měšťan Jan Eliáš Langham-
mer. Na dvě části se budova rozdělila v roce 
1748. 

V Kraslické kronice od Václava Kotěšovce se 
praví „Oba jsou patrové. Rohový má patro a 
podkroví hrázděné, druhý má štít bedněný 
prkny. Některé stavební prvky mají společ-
né, proto je jejich existence navzájem pod-
míněná. Jde vlastně o jeden dům, rozdělený 
na hostinec (rohový) a část obytnou. Když 
později dostal dům dva majitele, nabyla 
každá jeho část poněkud odlišného vzhle-
du." 

(red) 
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Petr Pavel v Kraslicích 

Prezident Petr Pavel 24. 6. na návštěvě Kar-
lovarského kraje debatoval s odborníky na 
téma „destabilizující chudoby“. Debata se 
konala v Domě kultury v Kraslicích. Obsaho-
vou garantkou kulatého stolu byla poradky-
ně prezidenta Pavla pro sociální oblast Lucie 
Poláková, debatu moderoval Karel Gargulák 
z  PAQ Research. Účastníky uzavřeného 
jednání byl hejtman Karlovarského kraje, 

starosta Kraslic, starosta Sokolova a 15 od-
borníků na sociální témata (vč. zástupců 
neziskových organizací). Témata debaty 
byla: 1. Systémová podpora regionů 2. Spo-
lupráce a koordinace klíčových aktérů v 
územích s koncentrací sociálního vyloučení 
3. Participace obyvatel žijících v sociálně 
vyloučených lokalitách na řešení vlastních 
potřeb a problémů. 

                                       Zdroj:  www.hrad.cz 

Fotbalisté získají nové záze-
mí, začíná se tribunou 

Kraslický fotbalový klub získává po dlouhých 
letech důstojné zázemí, které má zlepšit 
podmínky pro sportovce, ale také návštěv-
níky. První viditelnou změnou je právě do-
končovaná rekonstrukce tribuny, která je 
součástí velkého projektu za zhruba 17 mili-
onů korun. 
 
„V rámci první fáze obnovy fotbalového 
areálu probíhá rekonstrukce původní tribu-
ny, která svým technickým a vizuálním sta-
vem již nevyhovovala potřebám klubu a 
jeho návštěvníků. Výsledkem této investiční 
akce bude moderní stavba na níž v další 
etapě naváže výstavba dlouho očekávaných 
kabin a zázemí pro naše fotbalisty,“ uvedl 
starosta Kraslic Jan Šimek. 
 
Stavbě nového zázemí fotbalistů SK Kraslice 
předejde demolice objektů skladů a bufetu, 
která bude provedena v následujících týd-
nech. Nový objekt včetně vstupu projekt 

situuje do jižní části sportoviště. Má sloužit 
jako základ celého fotbalového areálu, a to 
jak pro sportovce, rozhodčí, tak i návštěvní-
ky. Součástí této etapy se připravuje i celko-
vá přeměna okolí fotbalového hřiště, kdy 
dojde ke kompletnímu odstranění stávající-
ho oplocení. 
 
„Naším cílem je, aby při příjezdu do Kraslic 
návštěvník viděl krásné sportoviště a ne 
nevzhledný plot z vlnitého plechu připomí-
nající kasárny,“ podotkl místostarosa Filip 
Beneš.  
 
Vybavení hřiště doplní zcela nové osvětlení 
a ozvučení. Práce mají být ukončeny v příš-
tím roce. Poslední etapu završí likvidace 
původních nevyhovujících kabin na severní 
straně.  

                                                                             
(red) 

Do oprav komunikací letos 
půjde až 12 milionů 

Letošní stavební sezóna se rozběhla i v Kras-
licích. Město mezi své priority řadí komuni-
kace a při správě přes 40 kilometrů místních 
silnic a 18 kilometrů chodníků hodlá postu-
povat formou velkoplošných oprav. A přes-
tože jsou projekty připravené, naráží někdy 
na překážky. 
„Letos byl cíl opravit alespoň 10 procent 
těch nejhorších silnic. Snažili jsme se připra-
vit to tak, aby se opravilo alespoň 5 km. 
Následně tedy tyto 
úseky jsme připra-
vili, podali jsme 
žádost o dotaci na 
opravu místních 
komunikací, kde je 
dotace 50 procent 
od Ministerstva pro 
místní rozvoj. Tam 
jsme uspěli. Ale 

některé silnice jsme museli následně vylou-
čit, některé z důvodu toho, že nesplňovaly 
podmínky pro opravu v tom dotačním titu-
lu, některé z důvodu byrokratických, na ty 
se snad dostane příště, takže nakonec ta 
porce nebude až tak velká letos, bude to 
kolem 3 km souvislých oprav,“ uvedl staros-
ta Kraslic Jan Šimek.  
 
Výhodou větších opravovaných celků je 
dosažení lepší cenové nabídky od firem. 
Celkem v letošním roce může proinvestovat 
město spolu s dotacemi až 12 milionů ko-
run.  
 
„Už jenom tím, že jsme vlastně vysoutěžili 
větší balík, jsme dosáhli snížení ceny oproti 
běžné ceně za metr čtvereční o pětadvacet 
procent v tom výběrovém řízení. Tím, že to 
můžeme přihlásit takto i do dotačního pro-
jektu, tak ušetříme dalších padesát procent. 
Takže levněji to opravdu udělat nejde. A 
samozřejmě flikování víme, že má omeze-
nou trvanlivost. U takto nově položených 
povrchů, doufáme, že vydrží minimálně 
těch deset let, ale doufáme, že i dvacet, tak 
jako vlastně vydržely dosud, poněvadž zde 
máme povrchy, které se ještě opravovaly 
naposledy za minulého režimu. Například v 
minulosti se opravilo 400 m ulice Fučíkova 
za více než osm miliónů korun, tak ten ná-
sledující úsek, těch zhruba také 400 m by 
měl stát méně než čtvrtinu, a to včetně ví-
ceprací, které tam jsou také nutné,“ prozra-
dil starosta.  
 
Letos se tak postupně dostane na ulice Tře-
bízského, Zadní, 5. května, část Kapitána 
Jaroše, S. K. Neumanna, Fučíkova a Svatav-
ská cesta. V řešení na příští rok jsou Tovární, 
Palackého, Sněžná cesta, Mlýnská, Hřbitov-
ní, Přilehlá, Na Stráni a místní komunikace 
na Tisové a Zelené hoře.  
Očekávaný objem investic na rok 2025 je při 
předpokládané 50% státní dotaci od Minis-
terstva pro místní rozvoj zhruba 14 milionů 
korun.  
 
                                                                     (red) 
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Poslední zvonění 

Konec školního roku se opět letos  přiblížil 
nezadržitelně rychle a tak byl poslední škol-
ní týden především ve znamení loučení. 
Rozdala se vysvědčení, nově se rozdala oce-
nění úspěšným žákům a ve čtvrtek  27.6. 
2024 vše vyvrcholilo předáním štafety vy-
cházejících žáků nově příchozím prvňákům 

na náměstí TGM . 

Do této akce se tradičně zapojují místní 
školy s provedením pohádky pro budoucí 
prvňáky, ve kterých se spravedlivě střídají. 
A tak letošní divadelní vystoupení bylo dí-
lem ZŠ Dukelská. Ujali se jí žáci  ze třídy  3.A  
pod taktovkou p. uč.  Mgr. Aleny Muchové 
a za klavírního doprovodu p. uč. Šárky 
Cvekové předvedli perfektní herecké výko-

ny! Kvůli nevlídnému 
počasí se značně zkom-
plikovala návaznost pro-
gramu zmiňované štafety 
deváťáků na náměstí, 
avšak    i tu jsme díky 
skvělé spolupráci paní 
učitelek a ředitelek z MŠ 
opět zvládly!  Vy jste tak 
měli možnost užít si spo-
lu s námi, sic s půlhodino-
vým zpožděním, jmenovi-
tý výčet našich žáků nově 
i s nastupující písničkou u 

každého z nich. O pokračující zábavu v za-
hradě KD se dále postaralo MKC.  

Žádná slova díků po těchto akcích nedokáží 
dostatečně vyjádřit, jak moc si spolupráce a 
nadšení všech, kteří se na tomto týdenním 
maratonu podíleli a pravidelně podílejí, 
vážím. Přesto si dovolím jménem města 
Kraslice poděkovat.  Děkujeme také našim  
školám, školkám, učitelům, učitelkám i 
všem ostatním školním pracovníkům!  Velké 
poděkování letí i na  Městský úřad p. 
Odehnalové, p. Lisové nově p. Fedorkové ze 
Sboru pro občanské záležitosti, které se 
pravidelně starají o formální záležitosti pře-
dávání vysvědčení a  tisk pamětních listů . 
Velké díky pracovníkům MKC. 

Děkujeme.  

Všem přejeme pohodové léto plné radosti, 
sluníčka a nezapomenutelných zážitků!  

Alexandra Müllerová 

(více fotografií na str.  7) 

Neobvyklé poděkování do 
Kraslic 

Ve dnech 27. – 29. dubna 2024 mohli 
občané Kraslic potkávat dlouhý špalír 
mladých lidí. Kraslice hostily partu 
studentů převážně z Přírodovědecké 
fakulty Univerzity Karlovy a zčásti z Fakulty 
architektury Českého vysokého učení 
technického. Již 14. rokem externě vyučuji 
v Praze předmět Těžba a revitalizace 
krajiny. Kurs navštěvují budoucí krajinní 
architekti, odborníci oboru ochrana 
životního prostředí, biologové a geologové. 
Po přednáškovém cyklu v Praze na 
Albertově se těžiště předmětu tradičně 
přesouvá do terénních cvičení a exkurzí v 
Karlovarském kraji a přilehlém Sasku. Letos 
se podařilo pro hlavní, asi 40člennou 
skupinu studentů zajistit ubytování 
v Kraslicích, a, to díky pochopení 
pracovníků MěÚ Kraslice – starosty Jana 
Šimka, vedoucího odboru pana Antala, 
paní Stehlíkové, paní Šrámkové a pana 

Votočka. Přes moje obavy 
z kraslické premiéry proběhl 
pobyt studentů nad očekávání 
dobře. Pro celou exkurzi bylo 
nutné zařídit několik speciálních 
povolení úřadů, firem a 
organizací po obou stranách 
státní hranice. Pikantní na setkání 
byla skutečnost, že letošního 
kursu (který vlastně stále 
probíhá) se účastní studenti nejen z České 
republiky, ale i ze Slovenska, Ukrajiny, 
Ruska, Kazachstánu a Uzbekistánu. 
V posledních letech prošli Kraslickem také 
studenti z Německa, Chile, Portugalska, 
Kolumbie a Jižní Koreje.     

Hlavní třídenní fáze letošních exkurzí 
zavedla studenty nejprve na Sokolovsko, 
přímo do těžebního provozu uhelného 
lomu Jiří, do rekultivací Medard a do 
kaňonů sukcesní lokality Silvestr. Druhý 
den byl věnován renaturaci kdysi 
největšího uranového revíru Evropy Bad 
Schlema, sanaci škod po dolování v centru 

hornické metropole 
Krušnohoří Schneebergu, 
nové originální naučné 
stezce v cínovém revíru 
Eibenstock-Grün a 
nahlédnutí do 
krušnohorských tradic 
v Johanngeorgenstadtu, 
městě založeném za 
protireformace emigranty z 
Čech. Třetí den byl věnován 
sukcesi v evropsky 
významné lokalitě Tisovec u 

Kraslic včetně areálů dolu Helena a hutě 
Adam, renaturaci stěnového kamenolomu 
Flössberg či Rotavské varhany, které bude 
letos sto let, jámového lomu Kernberg, 
kdysi největšího čedičového lomu 
v Československu, a železnorudného 
hlubinného dolu Josef ve Vysoké Peci.  

Hornické krajiny Krušných hor a 
Podkrušnohoří jsou v mezinárodním 
měřítku unikátní tím, že zde nalézáme na 
malém prostoru nejrůznější přístupy 
k revitalizaci krajiny po těžbě. Jsou mezi 
nimi případy podařené i nepříliš zdařilé, 
konzervativní i kontroverzní, staré, nové i 
nejmodernější. Např. v krušnohorském  
Niederschlagu se při současně probíhající 
těžbě fluoritu preventivně zabraňuje 
případným budoucím škodám po vzoru 
USA, Švédska nebo Rakouska. To vše 
dohromady je výbornou školou v praxi. 
Zároveň studenti poznávají nádhernou 
krušnohorskou krajinu, kam se pak mnozí 
rádi vracejí. A v neposlední řadě přispívají 
podobná setkání k vzájemnému 
porozumění mladých lidí různých 
národností.                                   
   RNDr. Petr Rojík 

 NAPSALI JSTE NÁM <<<  
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Klub Aktiv - Společná cesta 
do italského Milána 

Ve spolupráci s koordinátorem LFF (Liga 
férového fotbalu) za Karlovarský kraj Štefa-
nem Gabčo se v období od 19. do 21. dubna 
vydali klienti Nízkoprahových zařízení pro 
děti a mládež Aktiv a Remix společně s pra-
covníky, kteří se zapojují do iniciativy Fotbal 
pro rozvoj, na sportovně poznávací výlet do 
italského Milána. Tento zájezd byl pro naše 
mladé především odměnou za jejich pravi-
delnou účast v Lize férového fotbalu v Kar-
lovarském kraji. 

Za služby, které realizujeme ve spolupráci 
s městem Kraslice, (klub Aktiv a program 
POMA - podpora mladistvých) se akce zú-
častnili tyto čtyři reprezentanti: Daniel Bra-
bec, Vojta Rigo, Lukáš Slepčík, Jirka Brož. 

Jirka Brož získal společně se svým týmem 
první místo v basketbalu, přičemž sám při-

spěl několika koši. Daniel Vrabec, Vojta Rigo 
a Lukáš Slepčík, obdrželi medaile za aktivní 
účast v rámci plážového volejbalu, fotbalu a 
fitness.  

Možnost uskutečnění tohoto výletu nám 
poskytla místní nezisková organizace Play-
More a to díky finanční podpoře ze strany 
Evropské unie. Celá akce nesla název 
“United Cup”. Posláním organizace PlayMo-
re je integrovat různé komunity žijící v Milá-
ně do místního sociálního života.  

To se daří především díky sportu, který je 
jedinečným nástrojem k prohlubování kom-
petencí napříč veřejností. Během výletu se 
naplnily stanovené cíle, docházelo 
k upevňování a rozvíjení společenských 
hodnot, hrálo se fair-play, panoval respekt, 
spolupráce a sounáležitost. 

Na turnaji jsme byli jedinou skupinou zahra-
ničních účastníků. Během dne jsme vyzkou-
šeli čtyři různé sporty: plážový volejbal, bas-

ketbal, fotbal a fitness. Byli jsme rozděleni 
do různých týmů, ve kterých jsme spolupra-
covali s místními hráči. I přes nové prostředí 
se naši účastníci i pracovníci skvěle zapojili 
do herního dění a každý z nich si odnesl 
domů pamětní medaili. 

Kromě účasti na turnaji jsme si užili i pro-
hlídku města a jeho památek. Největší do-
jem na nás udělala návštěva Milánského 
dómu a procházka malebnými uličkami 
města. Bezpochyby jsme si také vychutnali 
tradiční italské lahůdky, včetně pizzy a gela-
ta. 

Během třídenního pobytu naši klienti nasbí-
rali mnoho nezapomenutelných zážitků a 
zkušeností, které by mohly přispět k jejich 
osobnímu rozvoji a motivovat je k dalším 
krokům vpřed a to nejen v rámci projektu 
Fotbal pro rozvoj. 

(Klub Aktiv) 
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Výročí osvobození  

Kraslic 
I město Kraslice si připomnělo 79. 
výročí konce 2. světové války a 
osvobození americkou armádou a 
to na den přesně 7. května. 

První zastavení proběhlo v 10 hodin 
na náměstí 28. října u obelisku. O 
půl hodiny později účastníci uctili 
památku nuceně nasazených u 
pamětní desky na budově v ulici Čsl. 
Armády (dnešní firma Sametex), 
která za 2. světové války sloužila 
jako pobočka koncentračního 
tábora Flossenbürg, v němž byly 
vězněny ženy mnoha národů 
okupované Evropy. 

V 11 hodin vzdala delegace 
vojenské pocty na náměstí T. G. 
Masaryka. Návštěvníci si za zvuků 
kapely Bluetet Bluegrass Band z 
Karlových Varů hrající dobové písně 
prohlédli veteránskou vojenskou 
techniku. Parta kamarádů z 
regionu, konkrétně Lubů, Chebu 
nebo Sokolova, v čele s místním 

patriotem panem Luďkem 
Votočkem, přijela na originálních 
dobových strojích americké armády 
zvaných Jeep Willys. K vidění ale 
byla i německá technika. 

Ve 12 hodin se účastníci přesunuli 
na místní hřbitov, kde se poklonili 
obětem války a položili květiny. 

„Děkuji všem zúčastněným, že i 
přes deštivé počasí přišli uctít oběti 
války. Vnímám uchovávání těchto 
vzpomínek jako důležitou součást 
paměti města, ale také jako 
varování pro současné i budoucí 
generace před důsledky vojenské 
agrese,“ poděkoval starosta Kraslic 
Jan Šimek.                                                                        

                                                     (red) 

 

Potomci Julia Meinla  

navštívili  rodné Kraslice 
Potomci rodiny významného českého podni-
katele a obchodníka Julia Meinla se vracejí 
do Kraslic. Obrazně i doslova. Toto město na 
Sokolovsku v česko-německém pohraničí 
přejmenovalo na počest svého světově zná-
mého rodáka Julia Meinla své náměstí po-
blíž městského úřadu. A přímo na něm se se 
starostou Janem Šimkem a místostarostou 
Filipem Benešem setkali přímí potomci zdej-
šího rodáka – Julius Meinl V. a jeho syn Ju-
lius Meinl VI., oba aktivní podnikatelé s byz-
nysem v Česku i zahraničí. 

Květnová návštěva Julia Meinla V. a Julia 
Meinla VI. v Kraslicích byla velice symbolic-
ká. Po krátké zastávce na Městském úřadu a 
po zápisu do pamětní knihy města s nimi 
starosta a místostarosta vyrazili na krátkou 
procházku městem. Jejich kroky nevedly jen 
na náměstí Julia Meinla, ale také do budoucí 
kavárny, která zde vzniká právě s odkazem 
na kávu a další delikatesy, které zakladatele 
kraslického rodu proslavily. Přestože oba 
Meinlové, otec a syn, dnes žijí střídavě v 
Praze a dalších městech Evropy, kam je pou-
tá jejich byznys, hlásí se ke svým kořenům 

na Sokolovsku.  

„Narodil jsem se dlouho poté, co jsme v 
Česku měli velkou síť předválečných obcho-
dů s potravinami. V devadesátých letech 
jsem pak prožíval s otcem radost z návratu 
našeho podnikání do Česka. Náš byznys byl 
tady vždy viditelný. A tak když přišel čas 
postavit nové podnikání, v němž budu 
stát sám ze sebe, zvolil jsem Česko. Pro-
jekt luxusních rezidencí hotelového ty-
pu The Julius na pražském Senovážném 
náměstí chceme proměnit v evropský 
hotelový řetězec, který osloví široké 
spektrum hostů,“ říká Julius Meinl VI. 

Meinlové v České republice podnikají i v 
dalších oblastech: v distribuci značko-
vých gurmánských potravin nebo ve 
výrobě světoznámých Mozartových 
koulí (Koogles) v rodinném cukrářském 
podniku v Plané nad Lužnicí.  

„Všechny nás tady v Kraslicích inspiruje 
příklad rodiny Meinlů. Jejich podnikatel-
ská vytrvalost, zápal a v neposlední řadě 
fakt, že nikdy nezapomněli na své kras-
lické kořeny. Odkaz Julia Meinla I. nám 
říká, že bez ohledu na to, odkud pochá-
zíme a kým jsme se narodili, se můžeme 
pílí a vytrvalostí stát tím, kým chceme 
být,“ říká starosta Kraslic  

Jan Šimek. „Těšilo by nás, kdyby rodina 
Meinlů v některém z kraslických objektů 
objevila potenciál a směřovala k nám nějaký 
investiční projekt. Symbolicky by tak opět 
navázala konkrétní pouto s rodištěm slavné-
ho předka,“ dodal.  

                                                                      (red) 
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Výročí narození  

Julia Meinla 
Město Kraslice dle rozhodnutí 
zastupitelstva pojmenuje prostranství 
bývalého autobusového nádraží po Juliu 
Meinlovi. Obchodník, inovátor pražení 
kávy a zakladatel známé potravinářské 
firmy je zdejším rodákem. V Kraslicích se 
narodil 10. dubna 1824, tedy před 200 
lety. Původně obchodník s indigem a 
komisním zbožím položil základy rodinné 
ságy obchodníků, podnikatelů a investorů, 
kteří v Evropě definovali pojem gurmánské 
potraviny. 
 
Slavná jména spjatá s Karlovarským krajem 
jsou mnohá, u některých o tom ale nemáme 
téměř ponětí. Například každodenní nápoj, 
kterému holduje téměř každý z nás – káva. 
A právě spojení kávy a města Kraslice je 
značné. Pokud bychom řekli Julius Meinl, 
mnoha lidem se již vybaví typické logo. A 
právě Julius Meinl se narodil kraslickému 
pekaři Franzi Antonu Meinlovi a jeho ženě 
Marii Anně, rozené Dotzauerové. Pekařský 
rod Meinlů pochází z Chebu, kde se podílel 
na veřejné správě, sídlil na chebském 
náměstí a jeho kořeny sahají do 14. století. 
Julius se 1. června 1845 začal učit u svého 
strýce, známého kupce, a po vyučení u něj 
zůstal krátce jako příručí. 
 
Pokud byste hledali rodný dům Julia Meinla, 
budete zklamaní. Julius Meinl se podle farní 
matriky měl narodit v čísle popisném 609. 
Dům s tímto číslem byl ale  v roce 1886 
zbořen. Důvodem byla stavba železnice. 
Jednalo se o spojení z Kraslic do německého 
Klingenthalu. Stále stojící památkou tak je 
dům čp. 317 (dnešní ulice 5. května), kde 
měl jeho otec prodejnu se smíšeným 
zbožím a rybami. 

 
V roce 1851 odjel na zkušenou do Vídně 
a 5. dubna 1862 tam otevřel svůj 
obchod s lahůdkami a koloniálním 
zbožím, v němž se začal specializovat na 
lahůdky, čaj a zejména kávu. Od roku 
1877 začal nabízet exkluzivní služby – 
pražení kávy přímo v obchodě a přípravu 
vlastních směsí kávy. Pražení kávy bylo 
prováděno metodou, kterou si Meinl 
nechal patentovat. O praženou kávu byl 
mezi zákazníky velký zájem, protože do 
té doby se káva běžně prodávala zelená.  
Už kolem roku 1900 měla rodina Julia 
Meinla své obchody v Brně, Ostravě a 
Chebu. 
 
Ještě do první světové války zavedla v 
Rakousku-Uhersku systém 
maloobchodních řetězců podle 
britského vzoru a rychle získala 
dominantní tržní postavení i v českých 
zemích. Za první republiky provozovala v 
Československu stovku prodejen, které 
obsluhovaly 6,4 milionu zákazníků. 
 
Poté však přišla doba, která podnikání 
nepřála. Nacismus donutil příbuzné Julia 
Meinla odejít do britského exilu, následně 
komunismus zlikvidoval obchodní aktivity 
Meinlů ve střední a jihovýchodní Evropě. 
 
Avšak počátkem devadesátých let se značka 
Meinl na tyto trhy vrátila. Jen v Česku 
otevřela stovku supermarketů a síť drogerií 
Droxi. Po několika úspěšných letech v 
různých maloobchodních segmentech se 
nakonec rodina Meinlů rozhodla, že se z 
českého trhu stáhne a soustředí na to, co 
umí nejlépe. Odkaz svého zakladatele tak 
přenesla do jiného druhu podnikání. 
 
 

V roce 2016 se ve firmě Julius Meinl Living 
zrodil koncept rezidencí s exkluzivními 
službami pod značkou The Julius. Její 
rezidenční hotel nové generace na 
pražském Senovážném náměstí je dnes asi 
nejviditelnější součástí rodinného byznysu 
Meinlů v Česku. 

Meinlové však mají v České republice i další 
podnikatelské zájmy. Vedle distribuce 
značkových gurmánských potravin je to 
například rodinný cukrářský podnik, který v 
Plané poblíž Mariánských Lázní vyrábí 
světoznámé Mozartovy koule.  

 
Zdroj:  www.rozhlas.cz 

 

>>> NAHLÉDNUTÍ DO HISTORIE  
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Bankovní identita urychlí  
výměnu 296 000 řidičských 

průkazů  

V Česku musí letos svůj průkaz vyměnit 296 
tisíc řidičů, v Karlovarském kraji je to 8 tisíc 
řidičů. 

S bankovní identitou lze o nový řidičský prů-
kaz požádat online na Portálu dopravy. 

Bankovní identitu, nejpoužívanější nástroj 
pro online ověření totožnosti, má v ČR více 
než 6 milionů lidí, dvě třetiny z nich už ji i 
vyzkoušely. 

 

Karlovy Vary, 20. června 2024 – Řidičský 
průkaz platí deset let, proto je snadné zapo-
menout na jeho propadnutí. Pokuta za jízdu 
s propadlým řidičským průkazem může činit 
až 2 500 Kč. Propadlá řidičská oprávnění 
zdaleka nejsou okrajovým problémem – 
platnost řidičského průkazu letos vyprší 

296 tisícům Čechů. V Karlovarském kraji se 
to loni týkalo 6 tisíc řidičů, v letošním roce 
to je 8 tisíc. 

 

„Před odjezdem na letní dovolenou určitě 
doporučuji zkontrolovat si platnost řidičské-
ho průkazu a případně včas požádat o nový. 
Stačí se jednoduše přihlásit pomocí bankov-
ní identity do Portálu dopravy a během chví-
le si tam vše vyřídit. Dobré je také připome-
nout, že možnost nevozit s sebou řidičský 
průkaz platí od ledna pouze na území České 
republiky. Takže v zahraničí u sebe kartičku 
řidičského průkazu stále mít musíme,“ řekl 
výkonný ředitel společnosti Bankovní identi-
ta Marek Růžička. 

 

Díky bankovní identitě není nutné na nový 
průkaz čekat ve frontě na úřadě. Online 
žádost o nový řidičský průkaz přes Portál 
dopravy může podat každý, kdo má bankov-
ní identitu. Stačí se přihlásit pomocí Bank 

iD, zkontrolovat předvyplněnou žádost a 
odeslat ji. Běžná výměna řidičáku je zdarma, 
o nový řidičský průkaz lze požádat nejdříve 
90 dnů před koncem platnosti toho stávají-
cího. Nový řidičský průkaz je pak hotov do 
20 dnů a k vyzvednutí je na kterémkoliv z 
206 obecních úřadů obcí s rozšířenou pů-
sobností. 

 

Bankovní identita je nejčastěji používaný 
způsob ověření totožnosti online, a to nejen 
při přihlašování do internetového bankov-
nictví. Je navíc bez dalších nákladů a zařizo-
vání. Tuto službu už v Česku použily čtyři 
miliony uživatelů. Jejich počet se každoroč-
ně zvyšuje. Lidé letos už provedli 16 milionů 
ověření na webech státní správy i soukro-
mých společností. 

                                                             (Bank ID) 

 

 

SŠ, ZŠ A MŠ KRASLICE <<<  

Workshop společnosti  

KOTEC 
Žáci sedmých ročníků absolvovali 8. 4. 2024 
intenzivní workshop od společnosti KOTEC 
zaměřený na sebepoškozování. Toto obtíž-
né téma žáci rozebírali na příběhu fiktivních 
osob formou skupinové práce, řízené disku-
se a zakomponovaného výkladu. Děkujeme 
paní Mgr. Aleně Stellnerové, manažerce 
prevence kriminality města Kraslice, za 
zprostředkování. V podobném duchu pak 
byl veden i druhý workshop zaměřený na 
lehké drogy, konkrétně na cigarety a alko-
hol. Pomocí jednoduchých aktivit jsme si 
dokazovali tvrzení, že kouření je dětskou 
drogou a míra tolerance k alkoholu je v Čes-
ké republice vysoká, konkrét-
ně pak u piva a vína. Dále 
jsme probírali, co vede lidi k 
tomu, aby začali kouřit a aby 
v tom dále pokračovali.                                  

Mgr. Iva Rödlingová, Ing. 
Adriena Gösslová 

Den bez batohů 
V pátek dne 12. dubna pro-
běhl v naší škole z iniciativy 
třídy 6.B „Den bez batohů“. 
Cílem akce je ukázat na pro-

blémy dětí, které tento komfort neznají, 
jako další bonus je probuzení kreativity u 
našich žáků. Vyzkoušeli jsme si něco podob-
ného poprvé a o dobré nápady nebyla nou-
ze. Kromě celé řady různých druhů tašek a 
košíků došlo opravdu i na originální řešení. 
K vidění byly kufříky, bedýnky, kočárky, pře-
pravka na zvířátka, vozík na kolečkách, 
pouzdro na kytaru, ochranná helma, vojen-
ská helma. Nejvíce se líbila plastová náklad-
ní Tatra, se kterou její majitelka „přijela“ 
přes město. Mezi zajímavosti patří stopro-
centní účast ve 4.A nebo příběh s nákupním 
košíkem v 8. A, který si můžete sami přečíst.            

                                                               Vaše 6.B 

Spolupráce školy se strojír-
nou Kukal & Uhlíř s.r.o. 

Studenti naší střední školy vykonávají od 
druhého ročníku odbornou praxi v míst-
ních firmách pro uplatnění v oboru, který 
u nás studují. Již několik let umisťujeme 
studenty strojních oborů také ve firmě 
Kukal & Uhlíř s.r.o. Jedná se o významný 
strojírenský podnik v Kraslicích. V průbě-
hu dubna bylo přímo ve výrobním provo-
zu ze strany školy ověřeno, že studenti 
druhého ročníku Tomáš Palivec a Tadeáš 
Trudič se již v odpovídajícím rozsahu po-
dílí na rozmanitém výrobním procesu, 
zahrnujícím i obsluhu moderních CNC 
obráběcích strojů. Mistr Pavel Matas oce-
nil jejich odbornou připravenost, schop-
nost čtení technické dokumentace a pou-
žívání nezbytných měřících přístrojů. V 
uvedené strojírně rovněž již našlo své 
zaměstnání i několik našich absolventů z 
předchozích dvou let, což v kontextu s 
podílem strojírny na praktickém vzdělá-
vání je možno zhodnotit jako příklad vel-
mi dobré praxe. Studentům a absolven-
tům přejeme mnoho pracovních úspě-
chů. Zaměstnavateli děkujeme za vstřícný 
a motivační přístup.             
                               Ing. Jan Ješátko 
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                                                             >>> SŠ, ZŠ A MŠ KRASLICE  

Dopravní soutěž mladých 
cyklistů 

Začátek května je vždy spojený s okresním 
kolem dopravní soutěže, do níž pravidelně 
vysíláme naše zástupce. Ti absolvují čtyři 
soutěžní disciplíny v předem stanoveném 
pořadí. My jsme letos začali jízdou zručnos-
ti, poté jsme předvedli znalost dopravních 
předpisů v praxi jízdou na dopravním hřišti, 
napsali jsme test z pravidel silničního provo-
zu a na závěr předvedli, jak umíme poskyt-
nout první pomoc zraněnému. Mladšímu 
družstvu trochu zkazila skóre jízda zručnos-

ti, ale rozhodně zaslouží 
pochvalu za první pomoc, 
kde patřili k nejlepším. 
Karolínka Černušková, Kája 
Kindrat, Karolínka Mizlero-
vá a Jenda Souhrada nako-
nec společně vybojovali 7. 
místo. Lépe se letos dařilo 
družstvu starších žáků. 
Elen Scheibner, Nicol Šul-
cová, Petr Fajt a Albert 
Hlavsa obsadili skvělé 3. 
místo. Gratulujeme a všem 
děkujeme za reprezentaci školy.                     
                    

                                     Mgr. L. Winkelhöferová 

Závěrečné zkoušky 

20.06.2024 se konaly na naší škole 
závěrečné zkoušky žáků 3. ročníku.  V letoš-
ním školním roce se jednalo o obory strojní 
mechanik a výrobce textilií. Tyto zkoušky 

mají tři části. 10. června psali studenti pí-
semnou část. Následující dva dny byly ve 
znamení praktické části a poslední krok byla 
ústní zkouška. Během druhého pololetí jsme 
se setkávali a zkoušeli jsme si odpovídat na 
jednotlivé otázky z obou oborů. Zlepšovali 

jsme si odbornou slovní zásobu a dovednost 
popisovat jednotlivé pracovní postupy, po-
můcky, stroje a zařízení. Každým měsícem 
se naše výkony zlepšovaly a díky tomu kle-
sala naše nervozita.  Závěrečné zkoušky byly 
úspěšně složeny. Dvě žákyně prospěly s 
vyznamenáním a pět žáků prospělo. Děkuji 
touto cestou vedení školy, všem učitelům a 
učitelům odborného výcviku za jejich práci, 
která vedla k úspěšným zkouškám.    

25.06.2024 se konalo slavnostní 
předávání výučních listů v obřadní síni v 
Kraslicích. Studenti, rodiče, učitelé a učitelé 
odborného výcviku byli přivítáni paní Fedor-
kovou. Krátce promluvil starosta Ing. J. Ši-
mek a pak následoval projev ředitele naší 
školy Mgr. Z. Pečenky. Oba popřáli studen-
tům úspěšný start do života, jak profesního, 
tak osobního. Za studenty vystoupil K. Klo-
mínek, který poděkoval všem, kteří se uč-
ňům během tří let věnovali. Příjemné chvíle 
jsme zakončili společným focením.  

 

                         Mgr. Monika Bladská  

Květen v MŠ 

Poslední dubnový den jsme oslavili v čaro-
dějnickém. Kouzlili jsme, dělali jsme kou-
zelný lektvar, údržbu košťat, proběhl rej 
čarodějnic.  Zhlédli jsme divadelní předsta-
vení Kterak potůček káče  k moři dove-
dl.Proběhl zápis dětí do MŠ. Připravili jsme 
besídku pro naše maminky ke Dni matek. 
Zazpívali jsme jim písničky a také pro ně 
otevřeli „Salon krásy a relaxace“. Maminky 
se měly jako v bavlnce, kosmetika – líčení, 
kadeřnice – super účesy, následovala rela-
xační masáž šíje a nohou. No a nakonec si v 
naší kavárničce mohly dál kafíčko a něco 
sladkého. Bylo to moc krásné a maminky 
odcházely domů některé opravdu k nepo-
znání, díky líčení našich kosmetiček. Chodí-
me do přírody a pozorujeme život v trávě 

pomocí lup. Navštěvujeme kroužek logope-
die - opravdu se dětem daří a dělají pokro-
ky. Také chodíme na kroužek keramiky, kde 
si děti procvičují jemnou motoriku a vyrábí 
opravdu krásné předměty, které dělají ra-
dost hlavně maminkám. Den prázdných 
tříd se díky 
počasí po-
sunul o 4 
dny a v 
úterý 21. 
května 
jsme pod-
nikli výpra-
vu loupež-
nickou 
stezkou, na 
které jsme 
úspěšně 

zdolali terén, ale i úkoly, které nám loupež-
níci zadávali. Na konci výpravy nám loupež-
níci schovali poklad, který jsme společnými 
silami našli a snědli. 

(Kolektiv MŠ) 
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Miroslav Donutil 
Ve sváteční květnový podvečer jsme v kraslickém Domě kultury 
přivítali Miroslava Donutila se svým pořadem Na kus řeči. Tento 
legendární český herec bavil téměř dvě hodiny diváky svými histor-
kami z celé herecké kariéry. Vzpomínal na své působení 
v Národním divadle, zážitky s hereckými kolegy i natáčení nezapo-
menutelných filmů jako jsou Pelíšky. Přestávku věnoval podepiso-
vání svých knih. Diváci se smáli od začátku do konce a Donutil si 
vysloužil potlesk vestoje. Děkujeme za příjemně strávený večer 
s kvalitním humorem. 

  

Slam poetry poprvé v Kraslicích 
Slam poetry je performativní žánr autorské poezie, při kterém bás-
níci předvádějí mluvenou poezii před publikem. Slam poetry vznik-
la v 80. letech v USA, rozšířila se po celém světě a u diváků si získá-
vá stále větší oblibu. Slameři vystupují v klubech, na festivalech, 
v kavárnách i knihovnách. V Česku se každoročně pořádá Mistrov-
ství ČR a platforma SLAM POETRY CZ získala také prestižní ocenění 
MAGNESIA LITERA za mimořádný přínos knižní kultuře. V Kraslicích 
si poezii naživo podobnou stand-up mohli užít jak starší děti ze 
základních škol, tak dospělí v restauraci Domu kultury. Diváci mohli 
jednotlivé vystupující bodovat ve formě soutěže a tím se aktivně 
zapojili do děje. Přijeli za námi mistři svého žánru ze Sokolova, a to 
Fr. Filipitch, Tukan,  Matheus a Mr Silver. Všem slamerům přejeme 
mnoho dalších úspěchů u diváků v této specifické umělecké tvorbě.  

 

                              

                               Rozhlas jede za vámi 
Český rozhlas navštívil v dubnu se svou novou show také Kraslice. 
Hlavním moderátorem večera byl Aleš Cibulka, který s sebou přive-
zl několik hostů, a to moderátorku a herečku Adélu Gondíkovou, 
zpěvačku Moniku Absolonovou, generálního ředitele ČR René Za-
vorala a herce Michala Jagelku. Cibulka s Gondíkovou jsou sokolov-
ští rodáci a ve svém vyprávění nezapomněli také na své vzpomínky 
na Kraslicko. Absolonová se postarala o hudební program, při kte-
rém zazpívala známé muzikálové melodie. Překvapením večera 
bylo vystoupení hudebních sborů Vivat Musica a Harmonie Kraslice 
pod vedením Ivety Poslední. Ve vyprodaném sále vládla skvělá at-
mosféra.  Nechyběla ani divácká soutěž o zajímavé ceny. Děkujeme 
za skvělý zážitek.  

Claudie Růtová 

MĚSTSKÉ KULTURNÍ CENTRUM <<<  
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>>> MĚSTSKÁ KNIHOVNA  

Hry bez hranic Mariánské 
Lázně – vodní strážci 

z Kraslic vyhráli 1. místo!!! 

     Letošní Hry bez hranic aneb knihovnice 
dětem se konaly v Městské knihovně 
v Mariánských Lázních 18. května 2024. 
Jejich tématem byla voda a prameny. Tuto 
akci každoročně pořádá Klub dětských 
knihoven Karlovarského kraje a šlo o 16. 
ročník. Měsíční příprava čtyřčlenného 
družstva probíhala velmi intenzivně, děti si 
vyráběly odpovídající kostým, připravovali 
si úvodní představení a také se seznámily 
s informacemi o městě. Vzhledem k tomu, 

že nepřálo počasí, tak se celé Hry konaly 
uvnitř budovy knihovny a podmínky neby-
ly lehké. 

      Po úvodním představení družstev ná-
sledovala jednotlivá stanoviště s úkoly, 
které si děti náramně užily. Během dopo-
ledne bylo jasné, že mají pěkné hodnoce-
ní. Překvapení přišlo v ZUŠ po divadelním 
představení, kdy všechna ostatní družstva 
přeskočili o deset bodů a tím zvítězili. Ra-
dost byla opravdu obrovská, protože po 
loňském 1. místě v Karlových Varech to 
nikdo nečekal.  

     Blahopřeji ještě jednou touto cestou 
družstvu ve složení Adam Darányi, Matyáš 

Chval, Amálka Sandnerová a 
Gábinka Klobušická za vzornou 
reprezentaci kraslického knihov-
ny. Z fotografií a kostýmů bude 
v knihovně v 1. patře celé prázd-
niny uspořádána výstava – přijď-
te se také podívat. 

                       Marta Maštalířová 

Beseda se spisovatelkou 
Michaelou Fišarovou    

    Literární beseda o úžasných knížkách 
spisovatelky Michaely Fišarové proběhla 
v Městské knihovně 21. května 2024. Děti ze 
všech čtvrtých tříd obou základních škol 
v Kraslicích přišly do knihovny, aby se během 
čtených i hraných ukázek seznámily s jejím 
knížkami. Představení doplnil herec Miroslav 
Reil, který svým přednesem všechny zaujal. 
V knihovním fondu naší knihovny máme 
všechny tyto knihy k vypůjčení – přijďte si pro 
ně.  

                    Marta Maštalířová 

Soutěž Nekoktám, 
čtu 2024 

Výsledky krajského kola 
v soutěži Nekoktám, čtu 2024, 
které se konalo 28. dubna 
v krajské knihovně v Karlových 
Varech: 

Zástupce v kategorii žáků 5. tříd 
Michal Kodad se umístil na ne-
bodovaném 4. až 14. místě, 
zástupce v kategorii žáků 4. tříd 
Jan Haniš se pro nemoc bohužel 
nemohl zúčastnit.  

Kategorie žáků 4. tříd:                
1. místo Městská knihovna Ma-
riánské Lázně 

          
2. místo Městská knihovna So-
kolov 

          
3. místo Městská knihovna 
Cheb 

                                                                                                                                
Kategorie žáků 5. tříd:                
1. místo Městské knihovna So-
kolov 

          
2. místo Městská knihovna Bře-
zová 

          
3. místo Městská knihovna Lo-
ket   

Během soutěže se utkalo 
v klasickém čtení 14 knihoven 
v rámci Karlovarského kraje. 
Součástí pak byl také prohlídka 
celé knihovny, jejích oddělení, 
informačního centra a výstav-
ních prostor.  

         Marta Maštalířová 
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Den matek, Muttertag 
Rok s rokem se sešel a členové Spolku Něm-
ců a přátel německé kultury v ČR strávili 
společně v Domě kultury v Kraslicích slav-
nostní odpoledne u příležitosti oslavy Dne 
Matek. Po zahájení a přivítání přítomných 
v obou jazycích se rozproudil pestrý kulturní 
program. Roztomilé vystoupení dětí 
z Mateřské školy, Barvířská vykouzlilo 
úsměvy účastníků v sále. Pásmo básniček a 

písniček v  podání malých umělkyň bylo 
opravdu velmi milé. Upřímné poděko-
vání patří paní ředitelce Bc. Dagmar 
Malečkové, ale také rodičům, kteří 
v tento slavnostní den děti na naši akci 
doprovodili. Nádherným hudebním 
zážitkem bylo vystoupení violistky Evy 
Mokré. V jejím podání jsme slyšeli kla-
sický repertoár i populární žánr. 
S gratulací všem maminkám a babičkám 
v německém jazyce udělala radost žáky-

ně 5. třídy Leontýnka Bělová. Dal-
ším potěšením byla hudební vystou-
pení studentů sokolovského gymná-
zia Matěje Tvrze (klávesy) a Ladisla-
va Reismüllera (saxofon). O závěr 
slavnostního zakončení akce se již 
tradičně skvěle postaralo hudební 
trio Martina  
Vetenglová, František Stůj a Josef 
Levý. Nesmíme zapomenout podě-

kovat ochotným studentům sokolovského 
gymnázia. Tentokrát to nebyla jen pomoc 
na sále. Spontánně se totiž zapojili do ta-
nečního reje, ve kterém místy zanikal i vě-
kový rozdíl několika generací mezi taneční-
ky. Nádherná atmosféra! Děkujeme sponzo-
rům za finanční podporu, a to Karlovarské-
mu kraji, městům Kraslice a Rotava. 

                                                                                            
   Jitka Marešová 

 Z KRASLICKÝCH SPOLKŮ <<<  

POLICIE ČR INFORMUJE <<<  

Bezpečné prázdniny  

zejména u vody 

 
KARLOVARSKÝ KRAJ – Užijte si příjemné 
chvíle u vody bez starostí. 

 

Dětem začaly prázdniny a dospělým období 
dovolených. Slunečné počasí přeje zejména 
letním radovánkám a jednou z nich je pobyt 
u vody. Ten může být zpříjemněním hor-
kých slunečných dní, ale také noční můrou, 
pokud opomeneme základní pravidla bez-
pečného pobytu u vody. 

 

Chcete si u vody užít příjemné chvíle bez 
starostí? Věnujte pozornost sobě i svým 
blízkým: 

- Děti neplavce mějte u vody neustále pod 
dohledem. 

- Dítě vybavte plaveckými pomůckami od-
povídajícími jeho schopnostem. 

- U vody i ve vodě věnujte pozornost svému 
zdravotnímu stavu, nesnižujte ničím svojí 
pozornost.  

- Neskákejte do „neznámé“ vody. 

- Na lodích a jiných plavidlech dodržujte 
všechna bezpečnostní pravidla.  

- Věnujte pozornost svým věcem – cennos-

ti, které u vody nepotřebujete, nechte radě-
ji doma. 

- Nenechávejte své osobní věci a cennosti 
bez dozoru. 

 

Jako každý rok můžete i letos během letních 
měsíců potkat policejní preventisty Krajské-
ho ředitelství policie Karlovarského kraje v 
okolí vodních prostranství, jako jsou koupa-
liště, vodácké kempy, rekreační areály u 
vody a další po celém Karlovarském kraji.  S 
výkonem jejich práce je spojena celorepub-
liková preventivní akce pod názvem 
„Bezpečně u vody“. Ta je zaměřena nejen 
na osoby, které se pohybují po vodních plo-
chách na různých lodích, ale také na osoby, 
jež chodí k vodním tokům relaxovat, tedy 
rekreanty či návštěvníky různých kempů a 
rekreačních zařízení. 

 

Při těchto preventivních akcích 
návštěvníkům radí jak se bez-
pečně u vody chovat, jak na 
lodích a plavidlech dodržovat 
všechna bezpečnostní pravidla, 
ale také jak věnovat pozornost 
svým osobním věcem. Rozdá-
vají letáčky s preventivními 
radami, ale také různé preven-
tivní předměty spojené s touto 
akcí, a to např. voděodolná 
pouzdra, pouzdra na brýle, 

plovoucí přívěsky na klíče, náplasti 
v pouzdru aj. Děti pak mohou obdržet různé 
hry k vodě jako např. létající talíř, nafukova-
cí balon, lapy s míčkem do dvojice aj. Tomu 
však předchází zodpovězení několika pre-
ventivních otázek právě ke zmíněnému té-
matu „Bezpečně u vody“. Policejní preven-
tisté také vodáky a návštěvníky koupališť při 
těchto preventivních akcích upozorňují, že 
alkohol na vodu – respektive na plavidla – 
nepatří, neboť jeho vlivem může dojít k 
tragické nehodě. V rámci toho nabízejí al-
ternativu v podobě nealkoholického piva, 
které dodal Český svaz pivovarů a sladoven 
v rámci projektu „Řídím, piju nealko pivo“.  

Policejní preventisté přejí krásné prožití 
letních prázdnin.  

 

                               kpt. Bc. Zuzana Churaňová 
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Evropský den proti vloupání 
 
KARLOVARSKÝ KRAJ – Policisté upozorňují 
na zabezpečení objektů před dovolenými.  
 
Červen je měsíc, který vítá léto, a s létem 
jsou spojené letní prázdniny. Čas 
odpočinku a dovolených, na který se těší 
každý z nás. V tomto období odjíždíme 
pryč ze svých domovů na několik dní, a 
proto bychom chtěli v rámci Evropského 
dne proti vloupání  
připomenout pár informací a rad k 
zabezpečení Vašeho obydlí. Tento den 
vychází vždy na třetí středu v červnu. 
 
V tento den budou policejní preventistky 
v obchodních centrech v Karlovarském 
kraji připomínat návštěvníkům jak chránit 
svůj majetek a informovat je o aktuálních 
trendech v oblasti vloupání do objektů. 
Prohlédnout a vyzkoušet si tak mohou i 
vzory mechanických zábranných 
prostředků včetně zabezpečovacích prvků. 
Po celý červen budou probíhat po celém 
Karlovarském kraji i preventivní kontroly 
chatových oblastí.  
 

I v letošním roce opětovně 
připomínáme pár základních 
pravidel, které je třeba mít na 
paměti kdykoliv odcházíte nebo 
odjíždíte z domova: 
 
1. Neupozorňujte nikdy na svou 
nepřítomnost na sociálních sítích a 
nechlubte se ve svém okolí 
odjezdem z domova. 
 
2. Chraňte své cennosti a pocit 
osobního bezpečí. Nenechte si 
vloupáním pachatele narušit 
integritu Vašeho domova a soukromí. 
 
3. Nastavte si kontrolu nad svým 
domovem se sousedy, kteří Vám na něj 
dohlédnou, pravidelně Vám vyberou 
poštovní schránku či zalejí květiny. 
 
4. Zabezpečení a dohled velmi pomáhají. 
Ale nejdůležitější jsou opatření, která Vás 
nic nestojí. Nezapomínejte uzamknout 
všechny vstupy, zavírejte okna, klíče 
nenechávejte volně dostupné. 
Nevěřili byste, kolik lidí takto 
zlodějům i v dnešní době stále ještě 
svou nedbalostí napomáhá. 
 
5. Pokud po návratu domů zjistíte, že 
se k Vám někdo vloupal, nikdy 
nevstupujte sami dovnitř. Pachatel 
může být ještě na místě a Vy můžete 

znehodnotit případné stopy. 
Neprodleně proto volejte 
linku tísňového volání 158. 
 
Problematice zabezpečení objektů 
se věnujeme po celý rok také 
v rámci dlouholetého projektu 
„Zabezpečte se, chraňte majetek 
sobě i svým sousedům“. V rámci 
této aktivity jsme pro vás připravili 

informační web www.policie.cz/
zabezpectese o možnostech různých 
způsobů zabezpečení bytů, bytových 
domů, rodinných domu, rekreačních 
objektů a garáží či zahradních domků. 
Nechybí zde samozřejmě ani přehled 
základních kroků k vyššímu bezpečí 
domova, které kromě trochy času nic 
nestojí, přesto mohou odradit pachatele, 
aby se vydal právě do vašeho obydlí.  

 
Krásné a klidné léto přeji policisté 
Krajského ředitelství policie 
Karlovarského kraje.  
 

kpt. Bc. Zuzana Churaňová 

>>> POLICIE ČR INFORMUJE  

http://www.policie.cz/zabezpectese
http://www.policie.cz/zabezpectese
https://www.policie.cz/clanek/informace-a-rady.aspx
https://www.policie.cz/clanek/informace-a-rady.aspx
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ZŠ OPLETALOVA  

Ukliďme Česko 
Jako každý rok, tak i letos v dubnu jsme se 
zapojili do akce s názvem Ukliďme Česko. 
Počasí nám letos konečně přálo. I když 
úklid v Kraslicích proběhl již v týdnu před 
naší školní akcí, tak jsme našli několik míst, 
kde jsme pár pokladů našli. Mezi naše 
letošní nejkurióznější úlovky patří hrnce, 
dveře od kuchyňské linky a dětský kočárek. 
Nasbírané odpadky jsme donesli zpět ke 
škole, odkud je odvezli TSMK. Děkujeme 
všem, kteří se s námi do této akce zapojili a 
pomohli nám uklidit alespoň kousek 
našeho města.         Lenka Zandtová  

Návštěva budoucích 
prvňáčků ve škole 

Ve čtvrtek 11. dubna vyrazily děti z obou 
přípravných tříd na návštěvu ZŠ 
Havlíčkova, kde na ně netrpělivě čekali 
letošní druháci. Společně prožili jednu 
vyučovací hodinu, při které si mladší 
předškoláci vyzkoušeli nejen sedět ve 
školních lavicích, ale i to, jak se ve škole 

„pracuje“. Paní učitelky 
měly hodinu pečlivě 
nachystanou. Daly našim 
předškolákům příležitost, 
aby se postupně zapojili 
do jednotlivých aktivit. 
Děti tak zjistily, že učení 
může být úsměvné a 
zábavné. Šikovní druháci 
jim ukázali, co všechno se 
již naučili a splněním 
úkolů předškolákům 
pomáhali.  

Škoda, že společně 
strávená vyučovací 
hodina uběhla tak rychle. Na závěr si 

společně vyměnili 
drobné dárky jako 
poděkování a děti 
z přípravných tříd 
odcházely s pochvalou 
a plny zážitků.  Tato 
společná hodina 
přispěla k jejich ještě 
většímu těšení se do 
školy.  

Za tuto návštěvu 
děkujeme paním 
učitelkám Mgr. D. 
Rokové Vázlerové, 

Mgr. L. Špringsové, paním asistentkám a 
všem druháčkům.   Pavlína Nikaschová 

Den Země na Opletalce 
Tento svátek si každoročně připomínáme 
celoškolní akcí. Letos v pondělí 22. 4. se 
naše škola změnila na jednu velkou 
laboratoř. Úvod patřil osvětě na téma „Já, 
příroda kolem mě, její ochrana a význam 
vody pro celý svět“. Žáci se zamýšleli nad 

otázkami například “Jak můžu přispět ke 
zdravé a čisté krajině v mém nejbližším 
okolí“ „Voda a její význam, vlastnosti, klady 
i zápory“. Po teoretické části přišly na řadu 
praktické ukázky - pokusy s vodou. Na 
sedmi stanovištích si učitelé spolu s žáky 
ověřovali vlastnosti vody. Její rozpínavost, 
hustotu, tlak ve vodě, skupenství vody. Ba 
dokonce si sami mohli ověřit svůj odhad, 
kolik vody je jeden litr při přelévání do 

různých tvarů 
zkumavek. Na 
naší škole 
proběhl jeden z 
dílů „Zázraků 
přírody“. Opět 
jsme si 
připomenuli, jak 
je voda pro naše 
životy důležitá a 
nenahraditelná. 

 

Mgr. Jana 
Klvačová 

 Z KRASLICKÝCH ŠKOL A ŠKOLEK <<<  

MŠ BOŽENY NĚMCOVÉ  
Duben plný aktivit 

V dubnu jsme spolu s dětmi z MŠ Zámeček 
navštívili lesní školku “Pod lipami“ v Chebu. 
Počasí nám příliš nepřálo, byla vcelku zima 
a spadlo i pár kapek, ale alespoň jsme si 
vyzkoušeli provoz za jakéhokoliv počasí. 

V lesíku, kde děti tráví téměř veškerý čas, 
jsme si zazpívali, zatančili a vyrobili si 
rolničky. Bylo to moc hezké, ale trochu 
jsme se těšili do naší “vyhřáté školky“. 

Další výlet jsme podnikli na farmu 
KOZODOJ u Karlových Varů. Děti měly 
možnost dostat se do výběhu ke koním, 
kozám, ovcím, lamám či slepicím. Paní 
průvodkyně dětem odpověděla na všechny 
otázky a společnost nám po celou dobu 
dělal pašík Piškot, který volně pobíhal po 
areálu. Jen na pštrosy jsme koukali za 
plotem, protože by nás zřejmě pěkně 
prohnali. 

Naposledy jsme navštívili Městskou 
knihovnu s našimi předškoláky a rozloučili 
se s paní knihovnicí Martou, kterou máme 
moc rádi a která nás vždy vítala s úsměvem 
na tváři a tímto jí děkujeme za skvělou 
spolupráci. Měsíc jsme zakončili 

čarodějnickým bálem, kdy byla školka plná 
čarodějů a příšerek a po čarodějném 
kouzlení na děti čekala pohádka o jaru od 
Kvítka Vítka. Všechno jsme si bezvadně 
užili. 

                                  Kolektiv MŠ B. Němcové 
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>>> SPORTOVNÍ ZPRÁVY  

BSK Tatran Kraslice 
Ženy nenašly přemožitele ani v závěrečných 
utkáních sezóny. V nich porazily BaK Plzeň 
75:40 (Kurtinová 13, Vopičková V. 12, Mača-
sová 12, Hrbková 9, Vopičková P. 8, Křížová 
8, Holubová 5, Veselá 4, Farská 2, Vopičková 
A. 2) a BK Klatovy 60:52 (Mačasová 14, Vo-
pičková A. 10, Vopičková V. 10, Vopičková P. 
8, Kurtinová 6, Veselá 4, Křížová 4, Krchová 
2, Farská 2). Protože ženy zvítězily ve všech 
utkáních sezóny, patří jim 1.místo 
v Západočeské lize s právem postupu do 
vyšší soutěže. Stejně jako v minulých letech 
ale musely tuto nabídku odmítnout, protože 
v Kraslicích není tělocvična, která by odpoví-
dala pravidlům. 

Kadetky U 17 dohrály Nadregionální ligu 
v březnu a obsadily v ní 6.místo. 

Nejmladší minižactvo U 11 odehrálo finálo-
vý turnaj v Sokolově. S favorizovaným BK 
Sokolov prohrálo naše družstvo 8:55 

(Borároš 6, Vrabec 
2) a těsně prohrá-
lo i v dalších dvou 
utkáních – s TJ 
Thermia Karlovy 
Vary 26:27 
(Vrabec 18, Kurtin 
2, Dičko 2, Honiš 
2, + 2 body za fau-
ly) a s TJ Spartak 
Chodov 23:24 
(Borároš 8, Šeděn-
ka 4, Vrabec 4, 
Honiš 2, Kurtin 2, + 3 body za fauly). 
Kraslické družstvo obsadilo 3.místo 
v Krajském přeboru. 

BSK Tatran Kraslice děkuje Městu 
Kraslice za finanční podporu, bez níž 
by nebylo možné realizovat činnost 
zejména mládežnických družstev.                    
           

                                       P. Poledňáková 

MŠ U ELEKTRÁRNY  
Společná akce s rodiči 

Letos jsme si pro naše rodiče nachystali 
překvapení. Ku příležitosti svátku "Dne 
rodin" jsme si pro ně v naší MŠ připravili 
wellness centrum. Třídu Koťátek jsme 
přeměnili na recepci, kde si rodiče dle své 
volby vybírali procedury, o které měli zájem. 
Potom dle svého výběru pokračovali do 
kadeřnictví, kosmetického salónu, 
tetovacího studia, nehtového či masážního 
studia. Mohli se také projít po Kneippově 
chodníčku. Děti se jim náležitě věnovaly a 
mamky i taťkové byli se svojí obsluhou 
spokojeni. Odměnou za poskytnuté služby 
byly pusinky, pohlazení, polechtání či 

obejmutí. Na závěr si mohli rodiče posedět v 
naší kavárně, kde si mohli nabídnout kávu či 
čaj, roládku nebo chlebíček.        

                                      Kolektiv MŠ U Elektrárny 

  

 

 

 

 

 

TJ Sokol Kraslice 
Badmintonový oddíl Sokola Kraslice se opět, už po několikáté, zú-
častnil  (naposledy 4.5.2024)  skvěle organizovaného turna-
je ,,Lázeňský švihák,, v Lázních Kynžvart. Zúčastnění hráči z Kraslic 
M.Šrom, R.Mikle, D.Jaša, J.Benešová, L.Paprštein, K.Prokpec, 
M.Prokopec a N.Opavová reprezentovali naše město ze všech sil a 
v silném obsazení tohoto skvělého turnaje se nemuseli za konečné 
výsledky rozhodně stydět. Naši nejlepší hráči Karel a Martin Pro-
kopcovi obsadili dokonce ve velmi silné mezinárodní konkurenci 
skvělé 4.místo. Děkuji všem našim hráčům za skvělou reprezentaci 
našeho města.  
I nadále bychom rádi mezi námi přivítali nové zájemce o tento sá-
lový, celoroční, nízkonákladový a velmi zábavný sport! Vítáni jsou 
sportuchtiví jakéhokoliv věku včetně dětí. Tréninky v kraslické so-
kolovně každé úterý, čtvrtek podvečer a v neděli od 11:00.  
                                                                                                         D. Jaša  
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